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2022. július 25-től egy hatnapos pedagógustovábbképzésen vettem részt Tenerifén, 

Spanyolországban. A képzés az Europass Teacher Academy szervezésében valósult meg. 

Témája a környezeti nevelés: Environmental Education: Learning and Acting for a Better 

Future (Környezeti nevelés: tanulás és cselekvés egy jobb jövőért).  

A kurzust egy kolumbiai testvérpár tartotta, akik Tenerifén egy farmon élnek és gazdálkodnak. 

Olasz, lengyel, szlovák, szlovén és finn pedagógustársakkal dolgoztunk együtt. Különböző 

típusú intézményekből és munkakörökből érkeztünk, volt köztünk általános iskolai, 

középiskolai tanár, kollégiumi felügyelőtanár és intézményvezető is. A közös munka angol 

nyelven folyt. Az órák reggel 9-től 14-ig tartottak. 

A kurzus elsődleges célja a környezeti nevelés, környezettudatosság fejlesztése volt. Tanultunk 

a biodiverzitásról, a megújuló energiákról, környezetszennyezésről, éghajlatváltozásról. A 

képzés fő gondolata a rendszerben való gondolkodás a fenntarthatóság érdekében. 

A bemutatkozás során a résztvevők bemutatták intézményeiket és országukat, így egy kis 

betekintést nyertünk a különböző iskolarendszerekbe, illetve a környezeti jellegzetességekbe 

is. 

Ellátogattunk a farmra (Finca Ecologica Jamundi), ahol a képzőink rengeteg növényt 

termesztenek fenntartható, főként víztakarékos módszerekkel. Az újrahasznosítást a kerti 

szerszámokra is alkalmazzák, saját kezűleg készített eszközöket is használnak. A farmon 

közösen ültettünk facsemetét, készítettünk újrahasznosított papírt, hulladékból bábokat, és 

kolumbiai ételeket, italokkal kínáltak meg minket.  

A képzőközpont kulturális programokkal is kiegészítette a képzést. Voltunk városnézésen, és 

jártunk a Teidénél, az aktív vulkánnál, ami Tenerife legmagasabb pontja. 

A kurzust projektmunkával, illetve a projektek bemutatásával zártuk. A csoportok 

témaválasztás alapján alakultak meg. Én a finn és a szlovén csoporttárssal dolgoztam együtt, 

iskolai kertet terveztünk, mivel mindhármunk iskolájában már létezik valamilyen zöldudvar, és 

célunk ennek fejlesztése.  



Iskolánk céljai között szerepel a nem természettudományos szakos, de érdeklődő kollégák 

bevonása a tanösvény építő, fejlesztő munkájába. Szívesen részt veszek ebben a bejövő 

ökológiai szemléletű osztályokkal.  
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